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    Protokół Nr 61/23 

 

posiedzenia Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego, które odbyło się 24 sierpnia 2023 r. w sali 202 

w Urzędzie Marszałkowskim w Kielcach, al. IX Wieków Kielc 3. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12:05 i trwały do godz. 13:20. 

 

Obrady prowadziła Agnieszka Buras, Zastępca Przewodniczącego Komisji Strategii 

Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą. 

 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz zaproszeni goście.  

 

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 i 3 do protokołu.  

 

 

Przebieg posiedzenia 

 

Ad 1. 

 

Prowadząca obrady Agnieszka Buras otworzyła posiedzenie, stwierdziła, że jest wymagane kworum, 

zatem obrady są prawomocne. 

 

Komisja przyjęła do realizacji następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze 

darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Narodowego 

w Kielcach prawa własności nieruchomości położonych w Wiślicy. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze 

darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Zamkowego 

w Sandomierzu nieruchomości położonej w Sandomierzu. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości 

położonej w gminie Zagnańsk, w obrębie Zachełmie. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie l m2 

pasa drogowego dróg wojewódzkich, dla których zarządcą jest Zarząd Województwa 

Świętokrzyskiego na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 

utrzymaniem i ochroną dróg Województwa Świętokrzyskiego. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Wiślica z przeznaczeniem  na realizację zadania pn. „Przebudowa odcinka drogi 

wewnętrznej w miejscowości Koniecmosty”. 

7. Sprawozdanie z realizacji akcji zimowego utrzymania dróg wojewódzkich w sezonie 

zimowym 2022/2023. 

8. Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2022 roku. 

9. Informacja o zrealizowanym konkursie "Szybuj bezpiecznie w internetowej chmurze 

2023". 

10. Sprawy różne. 
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Ad 2.  

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, przez 

Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Narodowego w Kielcach prawa własności 

nieruchomości położonych w Wiślicy przedstawił Rafał Kosiński, dyrektor Departamentu 

Nieruchomości, Geodezji i Planowania Przestrzennego. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do akt 62. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

 

Dyskusji nie było.  

 

Komisja jednogłośnie (7 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie 

na rzecz Muzeum Narodowego w Kielcach prawa własności nieruchomości położonych 

w Wiślicy. Opinia nr 149/23 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 3.  

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, przez 

Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Zamkowego w Sandomierzu nieruchomości 

położonej w Sandomierzu przedstawił Rafał Kosiński, dyrektor Departamentu 

Nieruchomości, Geodezji i Planowania Przestrzennego. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do akt 62. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

 

Dyskusji nie było.  

 

Komisja jednogłośnie (7 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie na 

rzecz Muzeum Zamkowego w Sandomierzu nieruchomości położonej w Sandomierzu. Opinia 

nr 150/23 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 4. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa 

Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości położonej w gminie 

Zagnańsk, w obrębie Zachełmie przedstawił Rafał Kosiński, dyrektor departamentu 

Nieruchomości, Geodezji i Planowania Przestrzennego. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do akt 62. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

 

Radny Grzegorz Banaś dopytywał o wartość nabywanej nieruchomości. 

 

Dyrektor Rafał Kosiński wyjaśnił, że Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich 

poinformował w piśmie, że koszt ewentualnego zakupu mógłby wynieść ok. 40 tys. zł, na co 

składają się: wartość nieruchomości, cena wyrysów i wypisów, koszty sporządzenia aktu 

notarialnego oraz opłaty sądowe. Zaznaczył przy tym, że będzie konieczność wykonania 

operatu szacunkowego.  
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Radny Jan Maćkowiak zwracając uwagę, że jest to kolejna z działek niewykupionych 

wcześniej, zapytał w jakich cenach wcześniej nabywano nieruchomości na tamtym terenie. 

 

Maciej Grzeszczak, zastępca dyrektora ŚZDW ds. Utrzymania Sieci Drogowej 

poinformował, że stawki te w 2022 kształtowały się na poziomie 140/150 zł za m2. 

 

Komisja przy 7 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w 

drodze umowy sprzedaży, nieruchomości położonej w gminie Zagnańsk, w obrębie 

Zachełmie. Opinia nr 151/23 stanowi załącznik nr  7 do protokołu.  

 

Ad 5. 

 

Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie l m2 pasa drogowego dróg 

wojewódzkich, dla których zarządcą jest Zarząd Województwa Świętokrzyskiego na cele 

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg Województwa 

Świętokrzyskiego przedstawiła Anna Grzela, dyrektor Departamentu Infrastruktury, 

Transportu i Komunikacji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do akt 62. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Dyrektor Anna Grzela przekazała Członkom Komisji zestawienie stawek obowiązujących 

i tych zakładanych, które wynikają z przedstawionego projektu (załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

 

Radny Grzegorz Banaś dopytywał czy jest prowadzony monitoring  nieprawidłowości przy 

zajmowaniu pasa drogowego np. na cele kampanijne.  

 

Dyrektor Maciej Grzeszczak wyjaśnił, że są już pierwsze zgłoszenia 

o nieprawidłowościach, ponadto ŚZDW samodzielnie prowadzi monitoring w tym zakresie.  

 

Jan Maćkowiak chciał wiedzieć, czy omawiany projekt uchwały zawiera zapisy dotyczące 

kar za nielegalne zajmowanie pasa drogowego.  

 

Dyrektor Anna Grzela poinformowała, że kwestia kar nie znajduje uregulowania w uchwale 

Sejmiku. Wyjaśniła, że są to kary administracyjne wynikające z Kodeksu postępowania 

administracyjnego.  

 

Dyrektor Maciej Grzeszczak dodał, że kara wynosi dziesięciokrotność stawki za zajęcie 

pasa drogowego.  

 

W dalszej części dyskusji, w której udział wzięli: Agnieszka Buras, Zastępca 

Przewodniczącego Sejmiku, Radny Marcin Piętak, Radny Jan Maćkowiak, 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Mieczysław Gębski, Dyrektor Anna Grzela dopytywano 

o miejsca gdzie można zawieszać materiały wyborcze, postępowanie z nieprawidłowo 

zamieszczonymi reklamami oraz koszty za umieszczanie reklam w pasie drogowym.  

 

Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

wysokości stawek opłat za zajęcie l m2 pasa drogowego dróg wojewódzkich, dla których 
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zarządcą jest Zarząd Województwa Świętokrzyskiego na cele niezwiązane z budową, 

przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg Województwa Świętokrzyskiego. 

Opinia nr 152/23 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad 6.  

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Wiślica 

z przeznaczeniem  na realizację zadania pn. „Przebudowa odcinka drogi wewnętrznej 

w miejscowości Koniecmosty” przedstawiła Anna Grzela, dyrektor Departamentu 

Infrastruktury, Transportu i Komunikacji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do akt 62. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Radny Grzegorz Gałuszka dopytywał o ewentualne ubezpieczenie infrastruktury drogowej 

od zniszczeń np. w wyniku nawałnic.  

 

Dyrektor Anna Grzela poinformowała, że nie ma wiedzy o takim ubezpieczeniu 

w analizowanym przypadku, zazwyczaj ubezpieczenie infrastruktury drogowej obejmuje 

odpowiedzialność cywilną.   

 

Jan Maćkowiak uznał, że w tym wypadku udzielona pomoc ma wymiar symboliczny 

w porównaniu do rozmiaru szkody i nie będzie stanowić wielkiego uszczerbku dla budżetu 

województwa, deklarując przy tym poparcie omawianego projektu.  

 

Komisja jednogłośnie (7 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Wiślica z przeznaczeniem  na realizację zadania pn. 

„Przebudowa odcinka drogi wewnętrznej w miejscowości Koniecmosty”. Opinia nr 153/23 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad 7.  

 

Sprawozdanie z realizacji akcji zimowego utrzymania dróg wojewódzkich w sezonie 

zimowym 2022/2023 przedstawił Maciej Grzeszczak, zastępca dyrektora ŚZDW 

ds. Utrzymania Sieci Drogowej (załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Głos w dyskusji zabrali: Radny Grzegorz Gałuszka, Radny Józef Bryk, Radny Jan 

Maćkowiak, Zastępca Przewodniczącego Komisji Agnieszka Buras, Dyrektor Maciej 

Grzeszczak.  

 

Dyskusja skupiła się głównie wokół zasobów sprzętowych, którymi dysponuje ŚZDW 

i wpływu ich liczby na jakość utrzymania zimowego dróg wojewódzkich. Wskazano, 

że w województwie świętokrzyskim jedna piaskarko-solarka przypada na 34 km dróg, dla 

porównania w województwie podkarpackim jest to 21 km, a w śląskim zaledwie 14 km. 

Dyrektor Grzeszczak zaznaczył również, że z roku na rok zwiększa się liczba sprzętu, 

angażowanego przez jednostkę, jednocześnie zwrócił uwagę na rosnące koszty utrzymania, 

wskazując m.in. na bardzo dużą podwyżkę cen soli. Zgodnie uznano, że należy zwiększać 

liczbę sprzętu, a co za tym idzie nakłady finansowe na zimowe utrzymanie.  

 

Komisja przyjęła ww. sprawozdanie.  
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Ad 8.  

 

Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2022 roku przedstawił Tomasz Janusz, 

zastępca dyrektora Departamentu Inwestycji i Rozwoju. 

 

Informacja stanowi załącznik do akt 62. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

 

Głos w dyskusji zabrali: 

 

Radny Grzegorz Gałuszka dopytywał o zaplanowane a niezrealizowane zadania 

z Krajowego Planu Odbudowy. 

 

Dyrektor Tomasz Janusz wyjaśnił, że zadania z KPO nie znajdują się w Kontrakcie 

Terytorialnym, który - jak przypomniał - został zawarty w roku 2014. 

 

Komisja przyjęła ww. informację. 

 

Ad 9.  

 

Informację o zrealizowanym konkursie "Szybuj bezpiecznie w internetowej chmurze 2023" 

przedstawił Sławomir Leśniewski, zastępca dyrektora Departamentu IT (załącznik 

nr 11 do protokołu). 

 

Dyskusji nie było. 

 

Komisja przyjęła ww. informację. 
 

Ad 10.  

 

Spraw różnych nie zgłoszono.  

 

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji 

 

 

    Agnieszka Buras 

 

Protokół sporządził: Michał Wójcik 


